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Spørgsmål 

Er ministeren enig i, at det skaber utryghed for boligejerne, når en del først får deres nye 

ejendomsvurderinger, efter de nye beskatningsregler er trådt i kraft, og at det er vigtigt, at 

boligejerne har tryghed om deres fremtidige beskatning, ved at de i god tid inden beskat-

ningstidspunktet i 2024 har deres nye vurderinger?  

 

Svar 

Jeg vil indledningsvist gerne slå fast, at det er vigtigt for regeringen, at boligejerne har 

tryghed om deres fremtidige beskatning, og at boligejerne har tid til at sætte sig ind i, hvad 

de nye vurderinger og beskatningsreglerne betyder for dem.  

 

Som jeg har orienteret forligskredsen om, er der fundet en model for implementering af 

boligskatteforliget, som forventes at kunne træde i kraft fra 2024, og som It-tilsynet bak-

ker op om. Det er jeg meget tilfreds med.  

 

På nuværende tidspunkt er det samtidig forventningen, at langt de fleste boligejere vil 

have modtaget en ny vurdering inden udgangen af 2023. Desuden opgøres den endelige 

boligskat for 2024 først i forbindelse med årsopgørelsen for 2024 – dvs. i marts 2025.   

 

Som jeg har tilkendegivet overfor forligskredsen, og som det fremgår af mit svar på SAU 

spm. 557, arbejdes der på at håndtere situationen, hvor en boligejer ikke måtte have fået 

en ny vurdering ved udgangen af 2023. Jeg vender som allerede lovet tilbage til forligs-

kredsen og Folketinget på den anden side af sommerferien.  

 

  

 


